
Dekonstrukcija jednog „uznemirujućeg“ spota  

 

Prije neki dan Savez nezavisnih socijaldemokrata (SNSD) objavio je “uznemirujući spot” pod 

nazivom „Ne damo našu zemlju, šume i rijeke“ uz napomenu da spot može da vas uznemiri.  

Naravno da sam pogledao spot, da vidim o čemu se radi i da li će me uznemiriti.  

Odem na YouTub, nađem video a ispod njega tekst da se naježiš.  

„Ova zemlja nas je hranila i za nju smo se, kao i naši preci, borili sa svima koji su željeli da 

nam je uzmu! Ovo su naše šume, zahvaljujući njima gradimo kuće za našu djecu, one su nas 

čuvale od kiše i krile od neprijatelja, one su naše bogatstvo. Sve naše rijeke znače život, ne 

samo nama, već i čitavom živom svijetu oko nas. Ove rijeke, šume i zemlja, nisu samo naše, 

one su zalog života potomaka svakog od nas i njima jednako pripadaju. Naši potomci su jedini 

koji mogu odlučiti na koji način će ih ostaviti svojim potomcima, a naša jedina odluka je da ih 

sačuvamo za sve njih koji će ovdje živjeti zauvijek!“ 

Kada pročitate ovaj tekst pomislite da ih je napisao „Bik Koji Sjedi“ ili neko iz Greenpeace, a 

ne član SNSD-a, a evo i zašto.  

Na početku videa jedna srpska domaćica govori o zemlji naglašavajući kako ih je ona othranila 

tokom posljednjeg rata i onda kaže „da nije zemlje, ne bi ni nas bilo“.  

Ajmo da vidimo kako se Republika Srpska odnosi prema zemlji koju toliko hvali i voli.  

Jedan od najboljih primjera je slučaj Bardače. Močvarno područje Bardače obuhvatalo je 11 

jezera i ovaj rezervat veličine 670 hektara bio je dom za preko 100 vrsta ptica. Biološka 

raznolikost Bardače bila je jedna od najvažnijih ekoloških vrijednosti. Onda je Bardača 

privatizovana i danas ima jedno jezero, a ostatak je pretvoren u privatno poljoprivredno 

zemljište na kojem se sije kukuruz, a biljni i životinjski svijet gotovo je nestao. 

Drugi slučaj je piralen u krugu bivše fabrike „Incel“ u Banjaluci. U njoj je 9. marta 2019. godine 

izbio požar, kada je planulo otrovno ulje piralen i izlilo se u okolno zemljište. Od tada su krenule 

serije inspekcijskih kontrola, a u cijeli slučaj uključila se i policija, kao i Okružno tužilaštvo u 

Banjaluci. Na pojedinim lokacijama u krugu nekadašnjeg industrijskog giganta utvrđeno je da 

kancerogenog ulja piralena ima čak 3000 puta više nego što je dozvoljeno, pokazale su analize 

zemljišta sa tog područja. Osim piralena u “Incelu” je tada otkriveno i visoko prisustvo teških 

metala. U cijelu priču uključili su se i međunarodni stručnjaci i.... Ni do današnjeg dana 

zagađeno područje nije sanirano.  

Dobro Puhalo možda vode računa o šumi? 

Šumarstvo Republike Srpske najbolje izgleda na njihovom sajtu, sređeno, veselo, uredno i po 

pravilima. Čim odete sa sajta, dočeka vas surova realnost.  

https://www.youtube.com/watch?v=HM4jSTyHQdU&feature=youtu.be


Skoro polovina gazdinstava posluje sa gubitkom, a zloupotreba položaja i ovlaštenja, 

falsifikovanja dokumentacije, sprečavanja dokazivanja i postošenja šuma. Ako meni ne 

vjerujete otiđite u Teslić i Sokolac, da čujete iz prve ruke.  

Ipak, to ne sprečava šumska gazdinstva da svake godine uplate oko 5000 KM Alternativnoj 

televiziji za nešto što bi trebalo da bude PR ili reklama. Prioriteti se moraju znati.  

Kako je sa vodama? 

Do sada u Republici Srpskoj radi 49 mini hidrocentrala, a u izgradnji su 22 hidroelektrane 

manjeg i većih kapaciteta. U pripremama za gradnju imamo 8 hidrocentrala, dok je za 16 

centrala izdata okolinska dozvola. Za još 22 hidrocentrale potpisan je koncesioni ugovor.  

Ali to nije sve. 

Ne znam da li znate da je Gordan Pavlović zvani Goci, 2012. godine bagerima i bez ikakvih 

posljedica promijenio tok rijeke Bistrice kod Foče.  

Sjetimo se isušivanja onih jezera na Bardači ili ako idete preko Vlašića vidjećete šta je 

Republika Srpska uradila od rijeke Ugar. 

Ne znam, ali ako je ovo briga o rijekama o kojem se priča u spotu SNSD, onda je to  neka vrlo 

čudna briga.  

Mogli bi ovako do sutra, ali čemu.  

Borba SNSD-a za zemlju, vodu i vazduh je u stvari borba za kontrolu prirodnih resursa, 

koncesija, tendera i prirodnih bogatstava od koje će njihova ekipa imati koristi. Sve ostalo je 

obična šuplja priča za neuke patriote.  

P.S. Mene posebno zadivili izostavljanjem rijeke Bosne iz rijeka koje su u Republici Srpskoj, 

e sad ne znam je li zato što nije fotogenična ili politički korektna, ko bi ga znao? 

 

 

 

 

 


